

INFLUENZA

AUSTRALIA (information dated 18 and 25 August). —¹ In the *Melbourne metropolitan area*, there has been a moderate outbreak of influenza associated with virus A since mid-August. About the same time an outbreak of an influenza-like illness started in a camp of some 4 500 army recruits stationed outside Melbourne. Approximately 20% of the soldiers have been affected over the last ten days and 15 strains of virus A have been isolated.

(Information dated 19 August). —¹ In the *Sydney metropolitan area*, an influenza outbreak which commenced during the first week of August is still continuing. The disease is generally mild; but at least one death from viral pneumonia has been reported (an 18-month-old infant). Thirty strains of virus A have been isolated to date.

In *Western Australia*, there is now a widespread epidemic associated with influenza virus A in the wheatbelt (*Cunderdin*) and the *Perth metropolitan area*. In other areas, sporadic cases associated with virus A or virus B are still occurring and since 15 August a localized outbreak associated with virus A has been reported among cadets of the Naval Training Establishment in *Leeuwin* (attack rate: 50%).

NEW ZEALAND (information dated 18 August). —² In *Wellington*, sporadic cases of influenza-like illness are still reported. During the week ended 18 August, seven paired sera were examined and evidence of influenza infection was obtained only in one case (virus B infection).

¹ See No. 34, p. 326.

² See No. 31, p. 299.

GRIPPE

AUSTRALIE (information en date des 18 et 25 août). —¹ Dans la *zone métropolitaine de Melbourne*, on a observé depuis la mi-août une poussée grippale d'importance moyenne associée au virus A. Vers la même époque, une poussée d'affections d'allure grippale a commencé dans un camp militaire situé en dehors de Melbourne, où se trouvent quelque 4 500 recrues. Environ 20% des soldats ont été atteints au cours des dix derniers jours et 15 souches de virus A ont été isolées.

(Information en date du 19 août). —¹ Dans la *zone métropolitaine de Sydney*, une poussée de grippe a commencé pendant la première semaine d'août et elle continue actuellement. L'affection est généralement bénigne, mais on a signalé au moins un décès par broncho-pneumonie à virus (un enfant de 18 mois). On a isolé à ce jour 30 souches de virus A.

En *Australie occidentale*, on observe maintenant dans la « ceinture du blé » (*Cunderdin*) et dans la *zone métropolitaine de Perth* une épidémie étendue associée au virus grippal A. Dans les autres régions, des cas sporadiques associés au virus A ou au virus B continuent à se produire et une poussée localisée associée au virus A a atteint depuis le 15 août les cadets de l'Établissement de Formation navale de *Leeuwin* (taux d'atteinte: 50%).

NOUVELLE-ZÉLANDE (information en date du 18 août). —² A *Wellington*, on continue à notifier des cas sporadiques d'affections d'allure grippale. Pendant la semaine terminée le 18 août, sept sérums couplés furent examinés et l'infection grippale ne fut mise en évidence que dans un cas (infection à virus B).

¹ Voir N° 34, p. 326.

² Voir N° 31, p. 299.